
Årsmelding 2021 
 
Grenland Næringsforening ble en realitet i september 2017 etter fusjon mellom 
Porsgrunn- og Skien Næringsforening. Foreningen skal ivareta næringslivets 
rammevilkår avhengig av bedriftenes geografiske lokalisering, bransje og størrelse. 
 
Vi har nok en gang tilbakelagt et annerledes pandemiår som for mange bransjer og 
medlemsbedrifter har vært krevende med gjentatte nedstengninger og redusert 
aktivitet.  
Etter forrige års erfaring med begrensning av fysiske møter, har vi – som resten av 
samfunnet - tilpasset oss nye arbeidsformer og digitale møteplasser. Foreningen har 
hatt høy aktivitet gjennom året, selv om ulike nasjonale og lokale forskrifter medførte 
stadige endringer i om man kunne møtes fysisk eller ikke.  
 
Vi jobber hardt for å ivareta våre medlemmers interesser via høringsuttalelser og 
tilstedeværelse, samt ved å sette aktuelle temaer på agendaen på våre 
medlemsmøter. Foreningen blir en stadig viktigere møtearena for Grenlands 
næringsliv, og vi har hatt rekordhøy deltakelse på medlemsmøtene gjennom året. 
 
Foreningen har gjennom året vært involvert i en rekke saker på næringslivets vegne. 
Disse sakene blir fulgt opp av daglig leder/administrasjon, foreningens styre og 
lokalutvalgene i hver kommune. Følgende nevnes;  
 

• Høringssaker, kommunale og regionale  

• Ivaretakelse av næringsinteresser på vegne av medlemmer (ad hoc saker) 

• Videreføring av arbeidet med Skien 2020/2030  

• Ibsen 2028 - Utvikling av Skien som reisemål 

• Deltakelse i Ressursgruppe Næring. Ressursgruppas mandat er å sikre 
næringslivets interesser i hovedrevisjonen av Bypakke Grenlands 
handlingsprogram 2019-2025, og i en eventuell byvekstavtale mellom 
Grenland, Samferdselsdepartementet og Kommunal og moderniserings-
departementet 

• Deltakelse i Næringsalliansen – et samarbeidsforum for Grenland 
Næringsforening og næringsforeningene i Vestfold 

• Samarbeid med NHO i relevante saker for næringslivet i Grenland 

• Deltakelse i Powered by Telemark-prosjektet 

• Utgivelser av Dagens Næringslivs-magasinet Powered by Telemark i 
samarbeid med Powered by Telemark-prosjektet 

• Overtakelse og implementering av handelskammeret - Grenland Chamber of 
Commerce 

• Tett samarbeid med Grenlandskommunene, Universitetet i Sørøst-Norge og 
andre aktører om distribusjon av viktig Covid-19 – informasjon, som 
smitterestriksjoner og støtteordninger 

• TV-Aksjonen / Barn ikke brud 

• Utsendelse av aktuelle støtteordninger for næringslivet (BIO-midler m.m.) 

• LoPe – mikrointegrering 

• Jury-medlem Mangfoldprisen i regi av IMDi, Kunnskapsdepartementet 

• Industriuka 



• Medlemsblad 

• Medlemsbesøk 

• Handelskammersamling/ledersamling i Oslo 
 

 
Hovedsamarbeidspartnere 
Takket være gode hovedsamarbeidspartnere har vi anledning til å invitere til 
interessante medlemsmøter av høy kvalitet. 
Etter historiske 4 år som foreningens hovedsamarbeidspartner, takket vi av Skagerak 
Energi i desember, og ønsket velkommen - for første gang to nye 
samarbeidspartnere; Aider og Tenden Advokatfirma. Vi gleder oss til et nytt 
spennende år for Grenland Næringsforening med disse på laget!  
 
Samarbeid i Grenland 
Grenland Næringsforening samarbeider tett med kommunene, politisk og 
administrativt. Foreningen samarbeider også tett med NHO Vestfold og Telemark og 
næringsforeningene i Vestfold. 
 
Samarbeid gir resultater – Attraktive Byer-prisen 2021 
Grenland Næringsforening ble inviterte til å gi uttrykk for næringslivets stemme ved 
både statsråds- og jurybesøk. Vår daglige leder, Mette Sannerholt Andersen, fortalte 
om den gode samarbeidsutviklingen Grenland har hatt - og at Grenland 
Næringsforening bidrar til å samle næringsliv og beslutningstakere i regionen. 
Tvillingbyene Porsgrunn og Skien slo ut 387 andre nominerte, og vant Attraktiv Byer-
prisen 2021 på grunnlag av samarbeid og hvordan byene har snudd en negativ 
trend!  I september var det høytidelig prisoverrekkelse i Skien og Porsgrunn. Vi er 
stolte av å ha vært en del prosessen og prisen, og ser på dette som en unik mulighet 
til å videreutvikle næringslivet i regionen.  

                    

 
 
Fra 2021 er vi ett av Norges 14 handelskamre 
Formell overtakelse av Skiens Handelskammer skjedde 1. januar, men praktisk 
overtakelse av handelskammertjenestene var 6. april. Det medførte mye arbeid å 
fusjonere to gamle selskaper - ikke minst med å få alle formaliteter og godkjenninger 
på plass. Opplæring og autorisasjoner kom på plass i løpet av 1. kvartal. Likedan ble 
nytt markedsmateriell og informasjon til handelskammerkundene distribuert.  
Fra 6.april 2021 leveres handelskammertjenestene av Grenland Næringsforening / 
Grenland Chamber of Commerce. Med alt dette på plass ble Grenland Chamber of 
Commerce implementert i logoen vår: 
 



 
 
 
Flytting til nytt kontor 
I juli byttet vi adresse til Uniongata 18, og flyttet kontoret 180 meter til 
Kunnskapsverkstedet på Klosterøya. Her holder vi til i praktiske lokaler i 2. etasje, i 
samme bygg som våre medlemmer Visit Telemark og HRL Entreprenør. 
 
 
MØTEAKTIVITET I 2021 
Våren 2021 tillot ingen ordinære fysiske medlemsmøter grunnet 
pandemirestriksjoner, men vi erfarte at digitale møter var populære og fungerte bra. 
Fra høsten av ble det innimellom nedstengning også mulig med fysiske møter, og 
totalt gjennomførte vi en rekke møter i 2021. Under følger et kort resymé fra de 
fleste:  
 

 
14.01.21  
Webinar om den nye kompensasjonsordningen 
I samarbeid med KPMG inviterte vi til webinar om den nye kompensasjonsordningen 
som nylig var sluppet. Her framkom relevant og nyttig informasjon for de bedriftene 
som var sterkt berørt av korona og som kunne søke om støtte. Webinaret ble holdt 
av Ole Jacob Angermo. 
 
 

 
03.02.21  
Green Network - Sirkulærøkonomi 
Vi arrangerer Green Network-samlinger sammen med næringsforeningene i Vestfold. 
Årets første samling hadde tema Sirkulærøkonomi. Lill-Torunn Kilde i Evig Grønn 
AS, Susie Jahren fra SINTEF, Lars Hogsrød i Alles Miljø og Øystein Eriksen i 
Release var foredragsholdere.  
 
 
 



03.02.21  
Ekstraordinære Generalforsamling  
Starten på 2021 gikk med til å forberede overtagelsen av Skien Handelskammer. Da 
alle formalia var på plass, ble det avholdt digital ekstraordinær generalforsamling. 
Overtakelsen ble enstemmig vedtatt og prosessen med å gjennomføre overførselen 
av driften kunne igangsettes – med full driftsovertakelse pr. 6. april 2021. 
 
 

 

02.03.21  
Digitalt Medlemsmøte 
For første gang gjennomførte vi et digitalt medlemsmøte i samarbeid med Tenden 
advokatfirma, med direkte overføring fra deres lokaler i Tønsberg. Advokat/partner 
Arnt Olaf Stillerud snakket om hvitvaskingsloven og dens relevans for våre 
medlemsbedrifter. Adm. dir. i Fritzøe/Treschow Eiendom, Petter Falkgård Andersen 
og Tobias Hofsøy presenterte prosjektet Sammen for livet. Det var fint å se mange 
ansikter igjen selv om det var per skjerm, noe vi fikk tatt skjermbilder av. Et digitalt 
møte kan ikke erstatte et fysisk møte, men vi tok med oss mange nyttige erfaringer. 

 

 
23.03.21  
Dialogmøte med Skien kommune 
I samarbeid med Skien kommune avholdt vi digitalt dialogmøte der kommunens 
administrasjon og politikere tilbød å redegjøre for siste nedstengning, med anledning 
til å stille direkte spørsmål fra næringslivet. Fra kommunen stilte ordfører Hedda Foss 
Five, næringssjef Monika Lønnebakke, kommunedirektør Karin G. Finnerud og 
kommunalsjef for byutvikling, drift og kultur Geir H Vale. Deltakelsen var god, og 
spørsmål som ikke ble besvart direkte ble besvart i etterkant. 
 
 

 
14.04.21  
Green Network – Grønne anskaffelser 
Denne gangen var temaet Grønne anskaffelser. Saker som ble belyst var Hvilke 



grønne krav bedriftene kan bli møtt med og Hva skal man satse på for å vinne 
anbudene? Foredragsholdere var Ine Charlotte Høyer, innkjøpsrådgiver i Lillestrøm 
kommune, Eva Iren Hansen, innkjøpssjef i Sandefjord kommune og Stein Erik 
Einstad, salgsdirektør i Kinnarps. 
 
 

 
28.04.21  
Miniseminar – Transport og Byutvikling 
I samarbeid med Bystrategi Grenland, NHO Vestfold og Telemark og Vekst i 
Grenland, arrangerte vi digitalt miniseminar med hensikt å gi innspill til ny Bypakke. 
Her var både ledere i fylkeskommunen, byutviklingssjef fra Skien og prosjektleder fra 
Porsgrunn innledere. Et knippe næringslivsledere fra ulike bransjer hadde 5 minutter 
hver til å gi et innblikk i deres behov og ønsker. Og man kunne gi tilbakemelding via 
digitale svarknapper og spørsmål. Godt oppmøte og meget høyt engasjement! Som 
oppfølging ble det arrangert fem frokostmøter i etterkant, med temaene: Fremtidens 
byutvikling og transport i Grenland, Verdiskapende fortetting i Grenland, Hvordan er 
trafikkbildet og reisestrøm i Grenland og hva kan påvirke, Ny rv 36 fra E18 til 
Skyggestein – og Hva mener du bør med i neste Bypakke. 
 
 

 
01.06.21  
Generalforsamling 
Opprinnelig møtedato i mai ble utsatt til juni grunnet smittevernrestriksjoner. 
Dessverre tillot ikke smittesituasjonen et fysisk møte når dagen opprant, og det ble 
besluttet at den 134. ordinære generalforsamling måtte avholdes digitalt - for først 
gang i foreningens lange historie. Etter gjennomføring av formell generalforsamling, 
presenterte Chief Economist Norway i Handelsbanken Kari Due-Andresen prognoser 
for gjenåpningen av Norge og Grenland.  
 
Valgene ble som følger: 
 

Styret: 
Styreleder:      
Christer L. Sørensen, gjenvalgt for 1 år 
 
Styremedlemmer:    
Magnus Nilsen, ikke på valg 
Hans Rønning, gjenvalgt for 2 år 



Linda Bolsøy Tveitan, ikke på valg 
 Jacob Aasland, ikke på valg         
Lene M Aas Thorstensen, ikke på valg 
Lasse Kittilsen, ikke på valg 
Yvonne Aasbø, valgt for 2 år 
Svein Inge Forland, valgt for 2 år  
  
Varamedlemmer:     
Nr.1 Kristian Norheim, gjenvelges for 1 år 
Nr.2 Skjalg Aasland, valgt for 1 år 
 
Valgkomitéens innstilling er enstemmig. 
 
Valgkomité  
Jan Terje Olsen, leder, gjenvalgt for 1 år 
Tom Eigel Bratsberg Larsen, gjenvalgt for 1 år 
Marianne Hegna, valgt for 1 år 
 
Revisor 
EY v/Fredrik Nordgård, gjenvalgt for 1 år 
   
  

 
09.06.21  
Green Network – Ta grep om plasten 
Hvordan kan din bedrift spare både plast og penger, var temaet på dette webinaret. 
Kari-Lill Ljøstad i Grønt Punkt Norge redegjorde for hvilke krav som stilles for å få 
deres godkjenning. Gjennom langsiktig og dedikert arbeid kunne Ole Anton Bakke i 
Jotun vise til betydelig besparelser i både penger og plast. Til sist hørte vi Bård Haug 
fra Spilltech presentere deres nye teknologi med søplesugere i vann.  
 
 

 
21.06.21  
Møte med statsråd Nikolai Astrup.  
I forbindelse med Grenlands nominasjon til Attraktive byer/regioner ble Grenland 



Næringsforening invitert til å møte minister Nikolai Astrup. Vår oppgave var å peke 
på de gode samarbeidsprosjektene vi har i vår region. Daglig leder Mette Sannerholt 
Andersen fortalte om næringsforeningens rolle, vårt fokus på samarbeid på tvers av 
kommunegrenser, og arbeidet med å gjøre Grenland til verdens første klimanøytrale 
industriregion. På grunn av pandemirestriksjoner var det begrensinger på antall 
deltakere. I spissen for det hele var ordfører Robin Kåss og ordfører Hedda Foss 
Five som engasjert fortalte hva vi har fått til i Grenland - og hvilke planer som er lagt 

for godt samarbeid fremover.   

  

 
25.08.21  
Bærekraftsseminaret "Støpt for framtida" 
I samarbeid med Odds Ballklubb var vi gjennom høsten medarrangør på 
bærekraftseminarserien til BDO, som ble gitt navnet "Støpt for framtida". 
Seminarserien fikk en litt trang start med korona, men 25. august kunne vi endelig 
samles. Her deltok mange av regionens store selskaper, samt kommuner og 
fylkeskommune med fokus på implementering av bærekraft i egen virksomhet. 
Kursserien ble avholdt på Skagerak arena og strakk seg over hele høsten. 
 
  

 

06.09.21  
Første høstmøte med ny Bypakke  
Våren 2021 hadde vi et godt samarbeid med Bypakke Grenland om flere 
frokostmøter. Høsten 2021 ble dette videreført, og nå med større fokus på neste 
Byvekstavtale. 6. september var et arbeidsmøte hvor vi på tvers av bransjer, etater 
og roller, arbeidet med Hva er behovet i en ny bypakke? Dette ble fulgt opp med flere 
frokostmøter hvor temaene var: Hva skal til for å vinne AttraktivBy-prisen, Knutepunkt 
Porsgrunn & Skien, Finansieringsmuligheter, Bompengeevaluering og Nye analyser 
fra næringstransporten.   

 
  



 
07.09.21  
Medlemsmøte på Skien videregående Skole 
Endelig var det tid for fysiske medlemsmøter igjen! Skien Videregående Skole stilte 
med romslige og innbydende lokaler. Sissel Skogly fra Oslo Chamber of Commerce 
fortalte hva et handelskammer gjør, Skien videregående med Tone Busk i spissen 
inviterte næringslivet til samarbeid, og arbeidslivskoordinator Trond Ingar Østgaard 
fra USN Handelshøyskolen inviterte til deres mentorordning. Til sist fikk vi et 
spennende foredrag fra førstelektor Thomas Brekke, USN Handelshøyskolen, som 
stilte spørsmål om entreprenørskap kan læres. 
Gjensynsgleden var stor, og vi kjente godt betydningen av å holde fysiske møter. 

 

 
05.10.21  
Medlemsmøte på Powerhouse Telemark 
Som det første store arrangementet i Powerhouse Telemark, fikk vi endelig avholdt 
vårt flere ganger utsatte medlemsmøte i Grenlands flotte signalbygg. Alle 
restriksjoner var avsluttet, og vi kunne med glede motta 120 deltakere til en svært 
vellykket kveld. Viseadministrerende direktør i R8 Property, Tommy Thovsland, ga 
oss innblikk i prosessene rundt utarbeidelsen av Powerhouse-prosjektet. Aziz Chaer i 
R8 fortale om deres teknologisatsing, Evolve. Og global direktør for sirkulærøkonomi 
i SCG, Tine Rørvik, var hovedforedragsholder og snakket om sin historie og hvordan 
SCG arbeider for å bli et klimapositivt selskap.  
  

 

07.10.21  
Møte i Skien Næringsforum 
Skien Næringsforum fikk omsider avholdt møte igjen etter en lengre pandemi-pause. 
Oppmøtet var godt og tema var Veien mot ny Bypakke, prosesser og prioriteringer 



rundt dette. Næringslivet ser nytten av en ny bypakke, og forumet er en viktig 
møteplass for involvering og informasjon. 
  

 
02.11.21  
Medlemsmøte på Skagerak Energi 
100 deltakere stilte i Skagerak Energis lokaler i Porsgrunn der vi fikk høre 
konsernsjef Jens Bjørn Staff fortelle om deres nye ledestjerne: På lag med en grønn 
fremtid. Thor Bjørn Omnes ga oss en rask innføring i Ledes oppgaver, og Andreas 
Billington forklarte kort om mekanismene rundt prissetting på strøm. Til slutt snakket 
nyansatt leder i Green Industry Cluster, Bård Stranheim, engasjert om hvordan 
Grenland skal bli verdens første klimapositive industriregion. Vi fikk også "hilse på" 
Gunnar Knudsen og hans søster, Serine Knudsen Jeremiassen, som ga oss et 
historisk tilbakeblikk på Knudsens betydning for store deler av dagens næringsliv i 
regionen. Skagerak Energis periode som Grenland Næringsforenings 
hovedsamarbeidspartner nærmet seg slutten, og styreleder Christer L. Sørensen og 
daglig leder Mette Sannerholt Andersen overrakte et fat med påskrift og GNFs logo 
som takk for godt samarbeid gjennom 4 år. Kristian Norheim (konserndirektør for 
kommunikasjon og myndighetskontakt) og Jens Bjørn Staff tok imot fatet. 
 
 

 

22.11.21  
GNF og Skien kommune inviterte til halvdagsseminar om næringsarealer 
Skien kommune er snart tom for nye næringsarealer og søker etter flere områder til 
fremtidige etableringer. Kommunen inviterte næringslivet til å være aktiv part i 
planlegging av nye arealer. I Peer Gyntsalen i Ibsenhuset presenterte Knut Vareide 
fra Telemarksforskning, rykende ferske analyser som viste at de fleste piler peker 
oppover for Skien. Andreas Viumdal i Skien kommune redegjorde for hvordan 
arealdelen henger sammen med samfunnsplanen og bærekraftsmålene. 
Regiondirektør i NHO Vestfold og Telemark, Kristin Saga, ga oss innblikk i 
morgendagens arbeidsliv - og Torgeir Halsen fra DNB Eiendom, redegjorde for hvor 
attraktiv Skien er å investere i.  Eva Preede, prosjektleder for kommuneplanens 
arealdel, avsluttet med en redegjørelse for planen og hva kommunen arbeider med 
per i dag. I påfølgende gruppearbeid fremkom nyttige innspill fra næringslivet som 



også fikk svar på flere spørsmål til planene. 
 

07.12.21 
Medlemsmøte/Lutefiskaften 
Smittetallene økte og grunnet nye pandemirestriksjoner måtte vår tradisjonsrike 
lutefisk avlyses/utsettes. Vi besluttet å «flytte» arrangementet til en vår-/sommerfest.   
 
15.12.21  
Green Network – Hvordan kan din bedrift definere gode bærekraftsmål? 
Lill-Torunn Kilde, strategisk rådgiver i Evig Grønn AS, ga oss overblikket og Steinar 
Gulaker, daglig leder i Haugstad Møbel og Hubben Læringsfabrikk, fortalte hvordan 
de har satt bærekraftsmålene ut i praksis.  

 


